
Oświadczenie złożone 

przez senatora Kazimierza Kleinę 

w dniu 27 stycznia 2023 r. 

Oświadczenie skierowane do wiceprezesa Rady Ministrów, ministra obrony narodowej Mariusza 

Błaszczaka 

Szanowny Panie Ministrze! 

Sztandarowym projektem realizowanym przez Ministerstwo Obrony Narodowej jest budowa 300-

tysięcznej armii. Z powszechnie dostępnych informacji, które do nas docierają, wynika, że jest to cel trudny 

do zrealizowania. W ubiegłym roku resort obrony zakładał, że z końcem stycznia 2023 r. z armii odejdzie 

ok. 6 tysięcy żołnierzy. Co więcej, odchodzą najbardziej doświadczeni wojskowi, m.in. żołnierze sił 

specjalnych, marynarze, piloci, logistycy, czołgiści czy artylerzyści. 

Aby zatrzymać wojskowych planujących przejście w stan cywilny w styczniu bieżącego roku, rząd 

w projekcie ustawy budżetowej przełożył waloryzację uposażeń i emerytur żołnierzy ze stycznia na marzec. 

Ta zmiana sprawia, że wojskowym przechodzącym w stan spoczynku z końcem stycznia nie będzie 

przysługiwać wspominana waloryzacja. O zmianach żołnierze dowiedzieli się po podjęciu decyzji przez rząd, 

przez co czują się oszukani. 

W związku z powyższym proszę Pana Ministra o udzielenie odpowiedzi na następujące pytania. 

1. Ilu żołnierzy przejdzie w stan spoczynku wraz z końcem stycznia 2023 r.? Proszę o podanie konkretnej 

liczby wraz z podziałem na żołnierzy sił specjalnych, marynarzy, pilotów, logistyków, czołgistów 

i artylerzystów. 

2. Ilu żołnierzy wstąpiło do polskiej armii w roku ubiegłym? 

3. Ilu żołnierzy, według szacunków Ministerstwa Obrony Narodowej, może w bieżącym roku wstąpić do 

polskiej armii? 

4. Ilu żołnierzy liczą obecnie polskie Siły Zbrojne? Czy do podanej liczby ministerstwo wlicza studentów 

szkół i uczelni wojskowych oraz żołnierzy Wojsk Obrony Terytorialnej? Jeśli tak, proszę o podanie liczby 

z uwzględnieniem podziału na wspomniane grupy. 

5. Kiedy, według szacunków Ministerstwa Obrony Narodowej, uda się osiągnąć cel polegający na 

stworzeniu 300-tysięcznej armii? 

6. Dlaczego waloryzację uposażeń i emerytur wojskowych przesunięto ze stycznia na marzec bieżącego 

roku? 

7. Dlaczego planowane przesunięcie nie było wcześniej konsultowane z wojskowymi i organizacjami 

zrzeszającymi pracowników Ministerstwa Obrony Narodowej? 

Kazimierz Kleina 


